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P r o t o k ó ł  Nr XXVII/17 
z sesji Rady Gminy  Skoroszyce 

z dnia 03 marca 2017 r. 
 

 
Przewodniczący Rady Gminy Skoroszyce p. Henryk Sokołowski w obecności           
14 radnych otworzył sesję, przywitał wszystkich zebranych i przedstawił porządek 
obrad.  W sposób szczególny przywitał przedstawicieli Klubu Seniora  ze Skoroszyc, 
którzy przybyli poinformować o zawiązaniu Klubu i przedstawić swój program. 
Zaproponował, aby przedstawiciel Klubu zabrał głos w pkt 4, po przedstawieniu 
informacji p. Wójt z działalności. Zapytał, czy do przedstawionego porządku obrad 
będą zgłaszany inne propozycje, 
 
p. Wójt – poprosiła o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały dot. 
nawiązania współpracy partnerskiej z Gminą Radziechowy – Wieprz. Rozmowy 
trwały od roku, teraz pora podjąć stosowną uchwałę i podpisać porozumienie. 
 
Przewodniczący zaproponował  włączenie do porządku obrad jako pkt 10a i poddał 
wniosek pod głosowanie. Przyjęto jednogłośnie 14 głosami „za”. 
 
Zatem porządek obrad przyjęto w następującej kolejności: 
 
 
1. Otwarcie obrad. 
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
3. Interpelacje radnych. 
4. Informacja z pracy Wójta za okres od poprzedniej  sesji. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2017 rok. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie projektu dostosowania sieci szkół podstawowych                      

i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego. 
7. Sprawozdanie  z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego… 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia  taryf zbiorowego zaopatrzenia             

w wodę  i zbiorowego odprowadzania ścieków.  
9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy na 

okres kolejnych 3 lat. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji zadań z zakresu 

wspierania rodziny za 2016 rok, oraz przedstawienia wykazu potrzeb związanych                
z realizacją zadania. 

10a. Podjęcie uchwały w sprawie nawiązania współpracy partnerskiej pomiędzy 
Gminą Skoroszyce, a Gminą Radziechowy – Wieprz. 
11. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 2016 roku. 
12. Sprawozdanie z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych za 2016 r., wraz ze sprawozdaniem finansowym z realizacji 
Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 

14. Odpowiedzi na interpelacje. 
15. Zapytania i wolne wnioski. 
16. Zakończenie sesji. 
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Ad 2 
 
 
Protokół z poprzedniej sesji został przyjęty jednogłośnie 14 głosami „za” bez 
odczytywania. 
 
 
Ad 3 
 
 
I n t e r p e l a c j e    r a d n y c h: 
 

 
1. Radna Anna Kalisz:  

1) strażacy proszą o przegląd hydrantów w Skoroszycach, na pewno na ul. 
Górnej 2 hydranty nie działają, 

2) na ulicy Słonecznej w Skoroszycach przy jednym bloku, dwie studzienki 
kanalizacyjne obniżyły się, być może w tym miejscu było coś robione i płyty 
przy studzienkach załamały się, jeżeli jest sucho, to  są straszne przy nich  
wielkie dziury, a gdy pada deszcz, tworzy się małe jeziorko, co  stwarza 
niebezpieczeństwo dla kierowców, dla pieszych, 

3) podziękowała, w imieniu mieszkańców ulicy Słonecznej i Działkowej za 
oświetlenie pasażu dla pieszych, to co przez cztery kadencje nie udało się 
zrobić, to w ciągu jednego roku udało się oświetlić ten pasaż. 

 
2. Radny Kaczmarczyk: 

1) prosi o przedstawienie wyników przetargu na odbiór odpadów na kolejne 
lata w gminie, 

2) co dzieje się w sprawie wydzierżawionej działki za byłym złomem                 
w Chróścinie, czy nadal dzierżawca jest zainteresowany tym terenem ? 

 
3. Radna Gmyr: 

1) mieszkańcy zgłaszają sprawę zagrożenia  całkowitego zaorania  drogi            
z Chróściny do Czarnolasu. Właściciele pól i szklarni po trochę zaorywują tę 
drogę coraz więcej, jest coraz trudniej poruszać się po niej, 

2) czy są prowadzone jakieś działania w kierunku usunięcia niebezpiecznych 
odpadów z posesji p. Majewskiego ? 

3) pociąg, który jeździ do Nysy wozi młodzież do szkół, po zmianie rozkładu 
jazdy jeździ teraz o 15 minut później, niż to było dotychczas, przez co 
dojeżdżający, którzy uczą się w szkole na ul. Rodziewiczówny spóźniają  się 
na lekcje. Prosi  o interwencję w PKP w sprawie przywrócenia wcześniejszej 
godziny odjazdu pociągu z Chróściny do Nysy. 

 
4. Radna Słowiak: 
Zgłasza drogi gminne do remonty, bo po zimie odkryły się wielkie dziury w nich. 
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5. Radna Klimas: 
1) w Łanowie na drodze kolo p. Kusia kiedyś robiono wodę, po czym zrobił się 

uskok w tym miejscu,  przez co jest niebezpiecznie, trzeba byłoby  to 
wyrównać,  droga należy do Powiatu, więc nie zrobią tego od razu, a jest 
bardzo niebezpiecznie dla kierowców, więc może należałoby postawić 
odpowiedni znak drogowy, że w tym miejscu jest taki uskok. 

2) Druga sprawa dotyczy również już zgłaszanej  drogi z Czarnolasu do 
Chróściny, trzeba coś koniecznie zadziałać, bo niedługo, to będzie tylko 
jedno pole bez żadnej drogi, ten właściciel robi sobie, co chce, nie 
przestrzega żadnych zasad i przepisów. 

 
6. Radna Rogalińska: 
1) Mieszkańcy ulicy Łąkowej proszą o naprawienie drogi na wysokości 

zabudowań, w kierunku ulicy Parkowej, jest bardzo zniszczona przez duże 
pojazdy. Mieszkańcy proszą chociaż o utwardzenie tej drogi. Złożyli do mnie 
pismo z wieloma podpisami, po sesji złoże w sekretariacie. 

2) Sprawa chodników na ulicy Parkowej  w Skoroszycach i odcinek drogi            
w stronę Mroczkowej jest w tragicznym stanie, mieszkańcy proszą                
o poprawienie tego, 

3) Strażacy ze Skoroszyc składają wniosek do p. Wójt o budowę nowej remizy 
strażackiej w Skoroszycach. 

 
7. Radny Jagusz: 

1) prosi również o sprawdzenie hydrantów w Brzezinach, bo nie jest wiadomo, 
czy wszystkie są sprawne i działają, 

2) druga sprawa, to problem z psami, które przemieszczają się po wsi. One 
mają właścicieli, ale właściciele nie pilnują ich i mało się nimi zajmują. 
Powinny pilnować gospodarstw, podwórka, a nie wałęsać się po wsi, przez co 
dzieci boją się iść na przystanek autobusowy. Może trzeba to skontrolować    
i upomnieć właścicieli psów. 

3) Czy przyszedł może plan wycinki topól przy drodze powiatowej do Brzezin ? 
 
 
Doszła radna Aurelia Juśkiewicz, od tej pory w sesji uczestniczyło 15 radnych. 
 
 
 
Ad 4 
 
Informacja p. Wójt z pracy za okres od ostatniej sesji. 
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Praca wójta od 31.01.17 r.- 3.03.17 r. 

Szanowni Państwo, P. Przewod.niczący, Państwo Radni, Sołtysi, Samorządowcy, 
przedstawiam Państwu sprawozdanie z pracy Wójta Gm. w czasie od ostatniej sesji tj. 
od 31.02.17 r. po dziś dzień. 

1.02.17 r. 

Podpisałam umowę z W. Kozłem, firma TRANS-ZŁOM na sprzedaż spycharki 
gąsienicowej DT-75, rok prod. 1973, cena 4 674,00 zł brutto. 

2.02.17 r. 

• Odbyła się konferencja Dyrektorów placówek oświatowych z terenu naszej 
gminy, w której wzięłam udział.  

• Otrzymałam postanowienie Opolskiego Kuratora Oświaty w sprawie opinii 
zamiaru likwidacji Szkoły Podst. z Oddziałem Przedszkolnym w Makowicach. 
Kurator pozytywnie zaopiniował zamiar likwidacji tej szkoły, zatem jest zielone 
światło dla funkcjonowania Szkoły Filialnej z Oddziałem Przedszkolnym                        
w Makowicach w strukturze szkoły w Sidzinie. 

4.02.17 r. 

Odbyło się zebranie OSP Skoroszyc, w którym uczestniczył aktyw społeczności tego 
sołectwa. Strażacy podjęli uchwałę o budowie remizy. Do wójta gm. wpłynął także 
wniosek w tej sprawie. 

8.02.17 r. 

Odbyło się w Skoroszycach spotkanie zawiązujące Klub Seniora. 

11.02.17 r. 

Uczestniczyłam w spotkaniu sprawozdawczym OSP w Sidzinie. Druhowie wnioskują o 
pomoc w zakupie średniego samochodu strażackiego. Jako jedyna jednostka w Gm. 
Skoroszyce są w posiadaniu samochodu lekkiego. Informowałam Szanowną Radę już 
w tym temacie po spotkaniu z druhami strażakami i innymi organizacjami pożytku 
publicznego działającymi na terenie sołectwa Sidzina, na które został zaproszony 
Wójt Gm. Wnioskowano o dopłatę z budżetu gm. w wysokość 35 000 zł.  

13.02.17 r. 

• Zwróciłam się ponownie do Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad a 
propos wprowadzenia sygnalizacji świetlnej przy przejściu dla pieszych w ciągu 
dr kraj nr 41 w Sidzinie, wyrażając opinię na temat stanowiska GDDKiA w 
sprawie odmowy usytuowania sygnalizacji z powiadomieniem Marszałka Woj. 
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opolskiego, Wojewody i Przew. Sejmiku Woj. (interpelacja radnych U. Fornalik 
i A. Juśkiewicz). 

• Dla poprawy bezpieczeństwa mieszkańców Brzezin wystąpiłam do Starostwa 
Pow. o montaż barierek przy dr. pow. nr 1540 O na końcu m. Brzeziny po 
prawej stronie w kierunku Więcmierzyc (interpelacja radnego K. Jagusza) 

18.02.17 r. 

Odbyło się zebranie sprawozdawcze OSP w Makowicach. Druhowie wnioskują              
o zakup samochodu strażackiego z budżetu gm. w kwocie 100 000 zł.  

20, 21, 22.02.17 r. 

Odbyły się posiedzenia komisji stałych RG, kolejno oświatowa, rolna i budżetowa. 

W komisji budżetowej na zaproszenie Przewod. kom. budżet. J. Filasa uczestniczyła 
p. H. Procajło celem udzielenia Przewodniczącemu odpowiedzi na nieścisłości 
zawarte w jej piśmie skierowanym do RG i Wójta Gm. w sprawie funkcjonowania 
zakładu budżetowego. 

21.02.17 r.  

Spotkałam się z Marszałkiem w sprawie Marszałkowskiego Budżetu Obywatelskiego. 
Gm. Skoroszyce będzie aplikować o środki finansowe z tego budżetu. 

22.02.17 r.  

• Otrzymałam pismo ze Starostwa Powiatowego, Wydział Drogownictwa               
z informacją dot. ścinki zawyżonych poboczy na odcinku dr. pow. 1540 O 
Skoroszyce- Brzeziny. Informują, że nie planują na tę chwilę wykonywania 
tego typu robót. Dołożą starań natomiast, aby służby liniowe dokonały 
przecinek na poboczach, które w sposób doraźny umożliwią swobodny odpływ 
wód opadowych z jezdni na pobocza i do rowów przydrożnych. 

• Wraz z burmistrzem Grodkowa dokonaliśmy oglądu płyty poniemieckiego 
lotniska i Polany Śmierci Żołnierzy Niezłomnych nieopodal St. Grodkowa 
celem przygotowania terenu do uroczystości z okazji Narodowego Dnia 
Pamięci Żołnierzy Wyklętych. Pracownicy uprzątnęli teren przed 
uroczystością. 

25.02.17 r. 

Odbyło się spotkanie sprawozdawcze OSP St. Grodków. 

26.02.17 r. 

Tego dnia po raz pierwszy w naszej Małej Ojczyźnie świętowaliśmy Narodowy Dzień 
Pamięci Żołnierzy Wyklętych ustanowiony w 2011 r. przez Prezydenta RP śp. Lecha 
Kaczyńskiego, więcej na fanpage’u. Przekazuję pozdrowienia od Opolskiego Kuratora 
Oświaty, który reprezentował Biuro Wojewody Opolskiego. Dziękuję Mieszkańcom 
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Gm. Skoroszyce, szczególnie Starego Grodkowa za świadectwo pamięci i uczestnictwo 
w uroczystości oraz pocztowi sztandarowemu OSP Chróścina.  

27.02.17 r. 

Wraz z inż. architektem dokonaliśmy oglądu budynku szkoły w Skoroszycach celem 
adaptacji jej części na przedszkole. Chcę dodać, że nasza wizyta poprzedzona była 
wcześniejszymi ustaleniami na podstawie wielokrotnych dyskusji przybliżających do 
podjęcia optymalnej decyzji, oglądu w terenie, projektów i map.  

28.02.17 r. 

• Uczestniczyłam w spotkaniu z Wojewodą Opolskim w sprawie reformy 
oświaty. Spotkanie dotyczyło zadań, przed którymi staną jst.  

• W tym także dni gościłam na spotkaniu ze skoroszyckimi Seniorami. 

1.03.17 r. 

• Zaprosiłam do złożenia oferty cenowej na wykonanie zadania pn. 
wyrównywanie nawierzchni dróg gruntowych zlokalizowanych na terenie Gm. 
Skoroszyce równiarka drogową. Termin wykonania zamówienia do 31.12.17 r.  

• Uczestniczyłam w Zgromadzeniu Gm. Śląska Opolskiego, tematyka została 
zdominowana wprowadzeniem dwukadencyjności wójtów, burmistrzów             
i prezydentów. 

2.03.17 r. 

Uczestniczyłam we mszy św. w intencji Żołnierzy Niezłomnych w St. Grodkowie.  

Informacje ogólne 

Dokonano ustalenia wartości szacunkowej zamówienia na odbiór odpadów 
komunalnych z terenu Gm. Skoroszyce, termin 1.04.17 r.-31.12.2020 r.. 

• Ilość zebranych odpadów komunalnych w latach 2014- 2016 ogółem to 3 726 
Mg, co daje średnio przez te 3 lata 1 243 Mg/rok. 

• Uwzględniając tendencję wzrostową ilości odbieranych odpadów 
komunalnych, zakładamy, że roczna maksymalna wielkość strumienia w 2020 
r. może osiągnąć masę 1 600 Mg/rok. 

• Szacunkowy koszt netto zadania za okres obowiązywania umowy: 

• Odbiór odpadów to 1 520 000 zł, wyposażenie nieruchomości w worki 60 000 
zł, w wieszaki na worki 50 000 zł (przyjęto 1 500 gospodarstw, 2 wieszaki na 
dwa worki na odpady suche i szkło), dezynfekcja pojemników od 60 l do 1 100 l 
raz w roku 20 000 zł, inne koszty (wydruki i harmonogramy dla mieszkańców) 
2 900 zł. 

• Ogółem 1 652 900, 00 zł. 
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• Zakładając wskaźnik inflacji 1% wartość szacunkowa zamówienia może 
zwiększyć się do 1 669 429 zł netto + VAT w wys. 8% , czyli 1 802 983 brutto, 
co daje 40 066 zł brutto na miesiąc przez 45 miesięcy. 

• Są to wyliczenia własne kalkulowane o własne przeliczenia i ceny netto. 

 

Dziękuję Państwu za współpracę, za sugestie, za dobre podpowiedzi, za to, że 
wspólnie możemy pracować i pracujemy dla dobra naszej Małej Ojczyzny. Dziękuję      
i proszę o jeszcze. 

 
Na zakończenie przedstawiła nową p. Kierownik Zakładu Oczyszczania                     
i Wodociągów w Skoroszycach, p. Beatę Szerszeń, która pracuje od 1 marca br. 
 
Po przedstawieniu informacji, głos zabrał p;. Józef Nawizowski, Sekretarz Klubu 
Seniora. 
Przedstawił zebranym informację, a zarazem podziękowanie dla władz gminnych, 
dla p. Marty Tarczyńskiej dyrektora  Ośrodka Kultury Gminy Skoroszyce za pomoc     
i zaangażowanie w powstanie Klubu Seniora w Skoroszycach, za udostępnienie 
pięknej sali na spotkania. W pierwszym spotkaniu udział wzięło około 30 osób,        
w następnym  już  ponad 50 osób. Bardzo się ciszy, że wreszcie ktoś zauważył 
potrzeby starszych ludzi w gminie, bo ludzie starsi zostali pozostawieni sami sobie. 
Powiedział, że istnieje rządowy program „Senior +”, który można realizować         
w gminach i starać się o środki  na ten cel, aby wspomóc finansowanie, najpierw  
Klubu, a w przyszłości, być może Domu Pobytu Dziennego.  Klub Seniora 
oczekiwałby już w tym roku wsparcia z budżetu gminy na realizację planów, 
ponieważ planują wyjazdy na wycieczki i spotkania. Zapraszają również osoby 
zainteresowane z całej gminy do wstąpienia w szeregi Klubu. 
Władze Klubu. To: p. Stanisław Pociecha – przewodniczący, p. Małgorzata Tokar – 
Skarbnik, p. Józef Nawizowski – Sekretarz oraz p. Barbara Kraus i p. Anita Wróbel. 
 
 
Radna Gmyr -  powiedziała, że w Chróścinie od 8 lat działa Klub Seniora, które ma 
siedzibę przy plebanii. Ksiądz proboszcz udostępnił również bardzo ładną salę. Aby 
pozyskać środki na swoją działalność, Klub Seniora wykonuje różnego rodzaju 
ozdoby, w tym okolicznościowe, takie jak palny, stroiki itp. 
 
p. Wójt – bardzo się cieszę, że taka inicjatywa powstała, że tylu seniorów się 
zaangażowało, że chcą  działać. To miód na moje serce, bo od wielu lat zabiegałam 
i zabiegam o integrację społeczeństwa. Teraz widzę, że było to bardzo potrzebne, 
ludzie tego oczekiwali. Pozostaje życzyć powodzenia w tych działaniach, a ze 
strony samorządu, mogę powiedzieć, że w miarę możliwości  będę pomagać na 
tyle, na ile będzie można,  na mnie możecie państwo  liczyć.  
 
Na tym zakończyło się spotkanie z przedstawicielami Klubu Seniora. 
Przewodniczący podziękował za przybycie na sesję i zaprezentowania się. 
 
Przewodniczący - zapytał radnych, czy mają pytania do przedstawionej przez       
p. Wójt informacji jakieś pytania i sam, jako pierwszy  zapytał o pierwsze wrażenie 
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architekta, który dokonał oględzin  starej sali gimnastycznej w szkole                     
w Skoroszycach pod kątem przystosowania na przedszkole ? 
 
p. Wójt – nie wiem, czy chcę o tym powiedzieć, bo muszę zaznaczyć, że nie 
wszyscy mi sprzyjają, więc dopóki nie będę miała dokładnych informacji na ten 
temat,  niczego nie będę oznajmiać. Staram się  działać dla dobra naszej gminy, 
naszej społeczności, a niektórzy, pewne informacje wykorzystują przeciwko mnie, 
dlatego nic wcześniej, zanim otrzymam opracowanie, nie powiem. To tyle na tę 
chwilę, 
 
Radna Słowiak – przeliczałem wstępnie te odpady i z moich wyliczeń wynika, że do 
tych odpadów, to trzeba będzie jeszcze dołożyć środków, czy nam nie wzrośnie 
opłata od nowego okresu obowiązywania, a czy za segregację petów nic nam firma 
nie płaci ? 
 
p. Rudkowski – co do odpadów segregowanych. Koszt odpadów zarówno 
segregowanych, jak i nie segregowanych jest praktycznie taki sam. Te odpady, 
które segregujemy, tak naprawdę przechodzą dalszą segregację. Pety  muszą 
jeszcze iść na sortownię, trzeba je doczyścić. Po prostu chodzi o to, że nie są one 
bezpośrednio składane na składowisko, poprzez te działania  wydłuża się 
eksploatację  składowiska odpadów. Co do ceny za nie, to wygląda to w ten sposób, 
że jeśli są czyste, odbierane są  w ramach kosztów za  transport.  
Co do ceny za odpady, płacimy ok. 40 000,00 zł, ale trzeba zaznaczyć, że                
w niektórych miesiącach bywało więcej. Gdyby ten koszt oscylował w tych 
granicach, to jest to koszt do przyjęcia i cena nie musi wzrosnąć, nie mniej jednak 
musimy sobie zdawać sprawę, że cena może wzrosnąć, ale to ze względu na to, że 
zwiększa się strumień odbieranych odpadów, co roku wzrasta o ok. 200, 300 ton.   
W konsekwencji został rozpisany przetarg na odbiór odpadów na 4 lata, za 
rozliczanie w formie ryczałtu. Będzie to dla nas bardziej wygodne, bo gdy strumień 
odpadów  będzie się zwiększał , to nie będzie nas to interesowało, bo nadal będzie 
ryczałt. Chcę zapewnić, że zrobimy wszystko, aby ta cena za odpady nie wzrosła. 
 
Radny Filas – odnośnie zwiększania strumienia odpadów, czy mógłby pan, poprzez 
swoich pracowników przygotować taką informację, jak to się kształtowało od 
początku, czyli 3 lata, 2 lata temu ? jaki  to duży wzrost ? 
 
p. Rudkowski – na ostatniej sesji prezentowałem takie wykresy, gdzie zostało 
pokazane jak ulegał wzrostowi ten strumień odpadów. Od 800 ton w 2014 roku, 
1000 w 2015 roku,  a w 2016 roku było 1 400 ton odpadów, 
 
Radny Filas – wynika z tego, że wzrost jest prawie o 100 %. 
 
p. Rudkowski – na wzrost odbioru odpadów mają wpływ różne czynniki, ludzie 
więcej kupują, to  więcej wyrzucają, zwiększyła się też świadomość mieszkańców, 
że wszystko co wystawią do odbioru, wszystko jest odbierane w tej samej cenie, 
więc nie ma sensu gromadzić tego w domu, 
 
Radny Filas – takiej informacji oczekiwałem, to zwiększenie strumienia odpadów, 
to zapewne działanie programu 500+. 
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Radny Kaczmarczyk – zapytał p. Wójt, co będzie po pierwszym kwietnia, jeśli 
zdarzyłoby się, że za te proponowane w przetargu pieniądze nikt się nie zgłosi, co 
wtedy ? czy mamy zapewniony odbiór ? 
 
p. Rudkowski – na składanie ofert jest czas do 15 marca br. jeśli nikt się nie zgłosi, 
wówczas ogłosimy przetarg krótki, znowu na trzy miesiące i działamy dalej, 
 
Radny Kaczmarczyk – jeszcze kilka refleksji w innej sprawie. Razem                       
z p. Urbańskim, w niedzielę  byliśmy na mszy św. w intencji Żołnierzy Wyklętych      
i trochę nam się tam nie podobało, że o naszym Apelu w Starym Grodkowie nikt nie 
wspomniał, a tu widzę, że pani współpracowała w tych uroczystościach                  
z p. Burmistrzem Antoniewiczem. Była tam również p. Przewoźnik ze Sztandarem, 
o której też nikt nie wspomniał. Mam niedosyt, bo skoro pani współpracowała          
z Grodkowem, to może chociaż jakaś mała wzmianka o tym, że w Starym 
Grodkowie o 16-tej była modlitwa w intencji Żołnierzy Wyklętych. Można było 
wspomnieć, 
 
p. Wójt – panie przewodniczący, głównym organizatorem tych uroczystości był 
Prezes zawiązanego w ostatnim czasie Stowarzyszenia Miłośników Historii                  
i Wojskowości imienia Rotmistrza Pileckiego. Ja zostałam na tę uroczystość na 
Polanie Śmierci,  w niedzielę zaproszona, zapewne z racji tego, że są tam również  
tereny naszej gminy, razem z zastępcą Burmistrza Grodkowa sprzątaliśmy ten 
teren, bo tak przypadło, że są one we władaniu dwóch gmin. Natomiast ani Gmina 
Grodków, ani Gmina Skoroszyce, nie była organizatorem tego spotkania na Polanie 
Śmierci, w  Grodkowie jednym z organizatorów tej uroczystości była p. dyrektor 
Zespołu Szkół ponadgimnazjalnych p. Trzaskowska. To  pani  dyrektor wyszła z tą 
inicjatywą i po raz pierwszy w tym roku był obchodzony Narodowy Dzień Pamięci 
Żołnierzy Wyklętych. To się wpisuje w kalendarz działań p. Trzaskowskiej, 
ponieważ szkoła, którą kieruje ma nosić imię Żołnierzy Wyklętych. Kilka tygodni 
temu dzwoniła do mnie z zapytaniem, czy nasze gimnazjum nie włączyłoby się 
również w te obchody. Tak więc w porozumieniu z p. Dyrektorem Marfianym, który 
wypowiedział się w tym temacie, że nasza szkoła ma już imię, ponadto jest to czas 
ferii zimowych, jeśli p. Trzaskowska  działa w tym zakresie, niech zatem działa      
w Grodkowie, a my wpiszemy się w te uroczystości w zakresie uczestnictwa na 
Polanie Śmierci. 
Natomiast to, że organizator pominął państwa, to ja na to wpływu nie mam         
też jestem tym trochę zaskoczona, bo był też przedstawiciel Wojewody Opolskiego, 
jakby organizator zapomniał o samorządowcach, ale najważniejsze jest to, że taka 
uroczystość miała miejsce na naszym terenie. 
 
Przewodniczący – poprosił nową p. Kierownik ZOiW o zabranie głosu i powiedzenie 
kilku słów o sobie, może jaki są plany działania Zakładu ? 
 
p. Beata Szerszeń -  przedstawiła się i powiedziała, że wcześniej pracowała jako 
dyspozytor w Oczyszczalni Ścieków w Grodkowie, a także w na stacji uzdatniania 
wody  w Oczyszczalni Ścieków w Nysie, więc ma doświadczenie w tej branży. Na 
razie zapoznaje się ze wszystkim i jeszcze nie może wiele powiedzieć                    
o funkcjonowaniu Zakładu, ale w najbliższym czasie postara się przedstawić swoją 
koncepcję jego funkcjonowania. 
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Ad 5 
Ubyła radna Rogalińska. 
 
Projekt uchwały był omawiany na wszystkich komisjach, pozytywnie zaopiniowany,  
p. Skarbnik w krótki zdaniu jeszcze raz wyjaśniła przyczynę zmian, po czym  
przewodniczący przedstawił projekt uchwały i poddał pod głosowanie. Przyjęto 
jednogłośnie 14 głosami „za”. 
 
Podjęto uchwałę Nr XXVII/203/2017 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 
2017 rok. 
 
Ad 6 
 
Projekt uchwały był szczegółowo omawiany na wszystkich komisjach, pozytywnie 
zaopiniowany, nie było pytań, zatem przewodniczący przedstawił projekt uchwały   
i poddał pod glosowanie, przyjęto jednogłośnie 14 głosami „za”. 
  
Podjęto  uchwałę Nr XXVII/204/2017 w sprawie projektu dostosowania sieci 
szkół podstawowych  i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego. 
 
Doszła radna Rogalińska. 
 
Ad 7 
 
Przewodniczący – temat był omawiany na komisjach, p. kierownik Kosecki 
tłumaczył jak to funkcjonuje, szczególnie w sprawach dopłat do wynagrodzeń 
nauczycieli. Z tych wyliczeń wynika, że w obecnej sytuacji w powiązaniu                
z wynagrodzeniami poszczególnych grup nauczycieli trudno jest tak rozdzielić 
godziny, zadania, aby utrafić w dziesiątkę, żeby nie płacić za nieprzepracowane 
godziny. Taką formę gwarantują nauczycielom zapisy ustawowe. 
 
p. Kosecki – tak to właśnie funkcjonuje, trudno jest dać nauczycielom nadgodziny, 
jeśli nie ma ich na co przeznaczyć. Jeżeli chodzi o te sprawy na przyszłość, to 
trzeba powiedzieć, że skala dopłat jeszcze się zwiększy z nowym rokiem szkolnym, 
gdzie zgodnie z reformą właściwie będą tylko „gołe” etaty, bez godzin 
ponadwymiarowych, wtedy dopłaty  mogą sięgnąć nawet 200 000 zł. Jakiś czas 
temu p. Minister obiecała, że zapis ten z Karty Nauczyciela zniknie, niestety już 
teraz nie ma o tym mowy. Natomiast jest mowa o tym, że od nowego roku 
nauczyciele otrzymają podwyżki w wysokości ok. 40 00 zł na etat, na poszczególne 
kategorie zatrudnienia, co będzie miało wpływ właśnie na wysokość dopłat do tych 
wynagrodzeń, za rok. 
Nowym elementem, który będzie zmieniony od nowego roku szkolnego, to już nie 
opiniowanie arkuszy organizacyjnych szkół przez Kuratora, lecz zatwierdzanie ich, 
więc podejrzewam, że Kurator będzie „ciął” godziny ponadwymiarowe i wtedy 
będą jeszcze większe dopłaty. 
 
p. Wójt – w uzupełnieniu tego, o czym p. kierownik Kosecki mówił, mogę 
powiedzieć, że właśnie te aspekty reformy były poruszane na spotkaniu                   
z Kuratorem w dniu 28 lutego br. wówczas, my samorządowcy podnosiliśmy ten 
temat, bo rzeczywiście ten nowy arkusz organizacyjny placówek oświatowych 
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będzie musiał mieć wiążącą opinię Kuratora. Ta wiążąca opinia  Kuratora, to jest 
nowość, bo do tej pory tego nie było, a to będzie rzutowało na  taką, a nie inną  
organizację placówki. Jest tutaj jawne ograniczanie władzy samorządu, bo jeśli to 
Kurator zatwierdza, a my to musimy realizować i ponosić koszty, to jak to nazwać, 
jeśli nie ograniczanie władzy samorządu. Tak to wygląda na ten czas. 
 
Przewodniczący – ta wizja jest niestety przerażająca, dla nas nie do 
zaakceptowania, ale niestety możliwa do zrealizowania. Wydaje się, że w ramach 
prowadzonej obecnie  polityki oświatowej sprawy nie wyglądają dobrze, jak tak 
dalej pójdzie, to takie samorządy jak nasz, może całkowicie pogrążyć. 
 
Na tym zakończono ten temat. 
 
Ubył radny Jan Filas. 
 
Ad 8 
 
Projekt uchwały w sprawie nowych taryf na wodę i ścieki był omawiany na 
wszystkich komisjach, pozytywnie zaopiniowany, nie było dyskusji, zatem 
przewodniczący przedstawił projekt uchwały i poddał pod glosowanie. Przyjęto 
jednogłośnie 14 głosami „za”. 
 
Podjęto uchwałę Nr XXVII/205/2017 w sprawie  zatwierdzenia  taryf zbiorowego 
zaopatrzenia   w wodę  i zbiorowego odprowadzania ścieków.  
 
Ad 9 
 
Projekt uchwały był omawiany na wszystkich komisjach, pozytywnie zaopiniowany, 
nie było pytań, wobec czego przewodniczący przedstawił projekt uchwały i poddał 
pod głosowanie, przyjęto jednogłośnie 14 głosami ”za”. 
 
Podjęto uchwałę Nr XXVII/206/2017 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 
umowy dzierżawy na okres kolejnych 3 lat. 
 
Ad 10 
 
Projekt uchwały był szczegółowo omawiany na wszystkich komisjach, pozytywnie 
zaopiniowany, nie było dyskusji, zatem przewodniczący przedstawił projekt 
uchwały i poddał pod głosowanie. Przyjęto jednogłośnie 14 głosami „za”. 
 
Podjęto uchwałę Nr XXVII/207/2017 w sprawie przyjęcia sprawozdania z 
realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za 2016 rok, oraz przedstawienia 
wykazu potrzeb związanych  z realizacją zadania. 
 
Ad 10a 
 
p. Wójt - od początku mojej działalności jako Wójta tej gminy zastanawiałam się, 
jak tę naszą gminę wpisać w jakieś cykliczny program, z której nasza gmina byłaby 
rozpoznawalna. Taka okazja nadarzyła się podczas rozmowy z p. Marszałkiem 
Konopką o środkach na kanalizację, w luźnej rozmowie o pochodzeniu ludności 
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naszej gminy, o tym, że znaczna ilość społeczeństwa gminy pochodzi z gór,           
p. Marszałek również z gór, więc zrodziła się inicjatywa zorganizowania takiej 
góralskiej uroczystości, co faktycznie się zadziało w lipcu ubiegłego roku, przy 
współudziale m.in. środków z Urzędu Marszałkowskiego. Uroczystość miała  
pozytywny oddźwięk  w naszym  regionie i nie tylko naszym. Mamy takie zakusy, 
aby to była impreza cykliczna, a bez wsparcia finansowego się nie obejdzie, 
chciałabym bardzo, żeby społeczeństwo nasze się jeszcze bardziej integrowało, co 
jest również rolą  wójta, bo nie tylko inwestycje twarde, ale również imprezy 
kulturalne powinny funkcjonować  w życiu naszej społeczności.  
W tę góralską imprezę w roku ubiegłym wpisał się również wójt Radziechowy – 
Wieprz, ponieważ to u nas w gminie, w Sidzinie i nie tylko, bo w Czarnolesie jest  
dużo ludzi pochodzących z Żywiecczyzny, nie bez powodu jedna z ulic w Sidzinie 
nazywa się Radziechowska, przy niej mieści się szkoła, kościół, a więc centrum wsi. 
Pomyślałam zatem, że może warto byłoby nawiązać współpracę w celu integracji 
naszych społeczeństw,  podzielić się doświadczeniami, problemami, zacieśnić 
kontakty, aby stało się to naszą tradycją, bo gmina bez tradycji, jest jak drzewo 
bez korzeni. Tamta gmina jest jak najbardziej za tą współpracą i mam nadzieję, że 
nasza gmina również będzie chciała nawiązać tę współpracę. 
 
Przewodniczący – rozumiem, że wszystko jest domówione i po podjęciu uchwały 
będzie podpisana umowa, 
 
p. Wójt – wszystko jest dograne, domówione, p. Wójt Maciej Mika jak najbardziej 
wszystko akceptuje, jednak muszą być zachowane odpowiednie procedury i jedną    
z procedur jest podjęcie stosownej uchwały. 
 
Doszedł radny Filas. 
więcej  dyskusji, wypowiedzi nie było, zatem  przewodniczący przedstawił projekt 
uchwały i poddał pod głosowanie, przyjęto jednogłośnie 15 głosami „za”. 
 
Podjęto uchwałę Nr XXVII/208/2017 w sprawie nawiązania współpracy 
partnerskiej pomiędzy Gminą Skoroszyce, a Gminą Radziechowy – Wieprz. 
 
Ad 11 
 
Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej było omawiane 
na wszystkich Komisjach. Przewodniczący zaproponował dyskusję, a następnie 
głosowanie nad przyjęciem, bądź nie przyjęciem. 
Nie było dyskusji, zatem przewodniczący zarządził glosowanie.  
Przyjęto sprawozdanie jednogłośnie 14 głosami „za”.  
W głosowaniu nie uczestniczył radny Krzysztof Bryła. 
 
Ad 12 
 
Sprawozdanie z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych za 2016 r., wraz ze sprawozdaniem finansowym z realizacji 
Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, 
również było omawiane na wszystkich komisjach, zaakceptowane. 
Przewodniczący również zaproponował dyskusję nad tematem. 
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Nie było dyskusji, zatem przeprowadził głosowanie. Za przyjęciem Sprawozdań        
z Komisji  Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za 2016 r. oraz sprawozdaniem 
finansowym głosowało 14 radnych. Brak radnego Krzysztofa Bryły.  
Dokumenty przyjęto jednogłośnie 14 głosami „za”. 
 
Ad 13 
 
Na interpelacje odpowiedziała p. Wójt  Barbara Dybczak: 
 

Interpelacje 

1. Radna Słowiak- lampy solarne przy przystankach autobusowych              
w Makowicach zostały naprawione 11 stycznia 2017 r. (informacja            
z ZDW z 30.01.17 r.).  

2. Radny Jagusz- przesunięcie znaków przy drodze pow 1540 O 
(Skoroszyce-Kopice). Poinformowano mnie, że znaki E-17a i E-18a 
określające początek miejscowości oraz znaki D-42 i D-43 ustalające 
początek obszaru zabudowanego zostały na podst. wizji w terenie 
ustawione prawidłowo i nie jest zasadne przesuwanie ich o 100 m             
w kierunku miejscowości Skoroszyce. 

3. Radna Słowiak- w sprawie oświetlenia wysepki w ciągu dr woj.- 
prowadzone są procedury ubezpieczeniowe w zw. ze zgłoszoną szkodą. 
Oświetlenie zostanie niezwłocznie odbudowane. 

4. Radny Jagusz- barierki na dr. pow. w kier. Więcmierzyc, koło p. 
Zagórskiego- czekamy na ustosunkowanie się Starostwa, pismo zostało 
wysłane w tej kwestii. 

5. Powiadomiłam Radnego, propozycje w projekcie co do zapisu od 
2.03.17 r. czekamy na uwagi, zapoznanie Radnego i ogółu 
zainteresowanych. 

6. Petycja Radnego Winnika dot. remontu dr. pow. została wysłana do 
Starosty wraz z listą podpisów. 

7. Radna Fornalik- komin w przedszkolu w Sidzinie- sprawa załatwiona, 
był kominiarz, ciągi wentylacyjne udrożnione. 

 

Radny Jagusz- plan zagospodarowania przestrzennego dla Brzezin i Makowic, 
dot. Radnej Słowiak-od 8 lutego do 8 marca plan jest wystawiony do 
publicznego wglądu, do konsultacji, zainteresowane były 2 osoby, 8 marca 
dyskusja w tym temacie-publiczne konsultacje. Brzeziny- uwagi do zabudowy 
Ranego w stosunku do projektanta zostały uwzględnione, o czym 
powiadomiłam Radnego, propozycje w projekcie co do zapisu od 2.03.17 r. 
czekamy na uwagi, zapoznanie Radnego i ogółu zainteresowanych. 
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W uzupełnieniu odpowiedzi podziękowała za zaangażowanie radnej z Makowic        
w celu poinformowania mieszkańców o wyłożeniu do wglądu i zgłaszaniu 
ewentualnych sugestii. Projekt planu jest wyłożony od 8 lutego br. do 8 marca br., 
kiedy to zaplanowano dyskusje nad zgłoszonymi wnioskami. Do tej pory zgłosiły się 
dwie osoby,  może trzeba byłby jeszcze bardziej tę sprawę rozpropagować, może 
ksiądz mógłby to ogłosić ? 
 
Radna Słowiak – ksiądz już ogłaszał, małe zainteresowanie, być może jest 
spowodowane tym, że ludzie nie znają pewnych oznaczeń, nie wiedzą, co mogą 
oznaczać, 
 
p. Wójt – nie mylmy pewnych pojęć. Taka specjalistyczna wiedza w tym temacie 
nie jest wymagana, to chodzi bardziej o zainteresowanie się swoimi terenami          
i działkami, na których mieszkańcy prowadzą swoją działalność, ażeby nie było 
później sytuacji, że już po zatwierdzeniu planu, po jego uchwaleniu któremuś                    
z mieszkańców przypomni się coś, co wcześniej można było zgłosić na etapie 
konsultacji.  
Jest to bardzo ważna sprawa na tym etapie, bo kiedy jest możliwość  
skorygowania, to prawie nikt się nie zgłasza, a później mieszkańcy wnoszą 
zastrzeżenia. 
Jeżeli chodzi o plan zagospodarowania przestrzennego dla Brzezin, to jestem         
w kontakcie z p. radnym Jaguszem, który jest powiadamiany o wszystkich  
prowadzonych działaniach. Zgłaszane sprawy przekazywane są projektantowi, ale 
to wszystko, to długi proces. Takie są procedury. 
 
Kolejna sprawa, to petycja mieszkańców Mroczkowej z podpisami, razem z naszym 
pismem przewodnim została wysłana do Starostwa w Nysie.  
Powiedziała, że na Komisji Rolnej p. radny Winnik udzielił informacji, jakoby 
mieszkańcy Mroczkowej twierdzili, że to nie będzie robiona droga powiatowa do 
Mroczkowej tylko do Czarnolasu. Po tej informacji zadzwoniła do p. Daniela 
Palimąki, który zajmuje się  sprawami dróg w powiecie, żeby zaczerpnąć informacji 
u źródła, jakie drogi powiatowe w naszej gminie będą w tym roku remontowane, 
wykonywane. Po czym otrzymałam odpowiedź, że jeszcze żadne decyzje nie 
zapadły i tak należy to tłumaczyć mieszkańcom. 
 
Radny Kaczmarczyk – ja na ostatniej sesji zgłaszałem sprawę kursów PKS-u do 
Opola, z Nysy przez Skoroszyce, 
 
p. Wójt – tak, nie zdążyłam jeszcze tej sprawy załatwić, proszę dać mi chwilkę, na 
następną sesję odpowiem. 
 
Radny Winnik – wyjaśnił, że to mieszkańcy mu powiedzieli, że remont drogi do 
Czarnolasu został już zaklepany, a do niego mieli pretensje, że nic w tym temacie 
nie działa. Stąd takie zamieszanie. 
 
Na tym zakończono 13 pkt porządku obrad. 
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Ad 14 
 
Przewodniczący – odczytał uchwałę Zgromadzenia Związku Gmin Śląska Opolskiego 
w sprawie sprzeciwu wobec pomysłu Posła, lidera partii rządzącej zapowiadającej 
dwu  kadencyjność samorządów, liczonej wstecz. 
 
Następnie odczytał pismo na Rady Rodziców Zespołu Szkół w Skoroszycach,             
w którym napisano, że budynek szkoły należy wyremontować, a niektóre 
pomieszczenia nie spełniają swojej roli, w tym chodzi o małą salę gimnastyczną,     
a także wymianę instalacji wodno – kanalizacyjnej w budynku. 
 
Przewodniczący – ze swojej strony chciałbym powiedzieć, że każda kadencja Rady 
Gminy nad sprawami oświaty pochylała się i ta kadencja również, robione było 
wszystko, co było w naszej mocy i posiadanych środków. Współpraca 
dotychczasowa była bardzo dobra, wiele dla szkoły zostało zrobione, wiele 
remontów, wiem również, że Rada Rodziców wypracowywała wiele środków dla 
poprawienia estetyki budynku. 
Poprosił radnych o dyskusje nad tym pismem Rady Rodziców, tym bardziej, że        
w sesji uczestniczył członek Rady Rodziców, p. Sołtys Czarnolasy Hellebrandt. 
 
Radny Bryła – moim zdaniem, to Rada Rodziców dowiedziała się, że będzie 
prowadzona termomodernizacja szkoły w Chróścinie i dlatego z zazdrości wystąpiła 
z wnioskiem, żeby zrobić to samo w Skoroszycach. Przebywam w tej szkole 
codziennie i mogę zaobserwować bardzo dobre warunki pracy  i przebywania.        
W  budynku jest ciepło, centralne ogrzewanie na gaz, woda ciepła jest                   
w podgrzewaczach w łazienkach, ja uważam, że nie ma pilnej potrzeby remontu 
budynku. 
 
Radny Kaczmarczyk – zapytał kierownika GZEASiP o to, czy to prawda, że są 
bardzo częste awarie wody, że rodzice zwrócili na to uwagę ? 
 
p. Kosecki – awarie były wcześniej, natomiast główne zasilanie wody zimnej jest 
wymienione, z podłączeniami do łazienek. Chodzi tu zapewne o sanitariaty, gdzie 
zawory są zamykane, ale to nie tylko w tej szkole, dyrektorzy otrzymali polecenie 
zamykania zaworów, bo mieliśmy już taką wielką awarię w szkole w Chróścinie, 
gdzie zalane było piętro i świetlica szkolna. Co do ciepłej wody w sanitariatach, to 
są to podgrzewacze, które w zupełności wystarczają uczniom, a wszystko jest 
przecież kontrolowane przez Sanepid, który co do tego nie ma zastrzeżeń. 
 
p. Wójt - Szanowni Państwo, wpisuję się tutaj w narrację radnego, sołtysa Bryły, 
też myślę, że to tak właśnie było, że po usłyszeniu, że będzie przeprowadzona 
termomodernizacja szkoły w Chróścinie, to też postanowiono dać znać, że            
w Skoroszycach wcale nie jest tak dobrze, jakby się wydawało.  
Zwróciła się do przewodniczącego Rady Rodziców ze Skoroszyc, jednocześnie 
sołtysa Czarnolasu, mówiąc, że chyba nie zaprzeczy temu, że szkoła                      
w Skoroszycach  z czterech istniejących w gminie jest  najlepiej wyposażona. 
Skoroszyce nie jest największym sołectwem  w gminie, ale jest największym 
obwodem szkolnym i zapewne z tego względu poprzednia wójt zabiegała o to, aby 
jak najbardziej tę szkołę wyposażyć i poprzez to ta szkoła odbiega znacznie 
standardem od innych szkół, a państwo występujecie z uwagami, które tak 
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naprawdę nie mają odbicia w rzeczywistości i pan, jako przewodniczący Rady 
Rodziców powinien tę wiedzę mieć, bo uczestniczy pan we wszystkich sesjach Rady 
Gminy i wie więcej na temat budżetu gminy, niż pozostali członkowie Rady 
Rodziców. To co Państwo piszecie w tym piśmie to nie jest do końca prawda.  
Pracowałam w tej szkole i znam  warunki pracy z autopsji. Mogę się jedynie zgodzić 
z jednym, że na drugim piętrze w czerwcu może być za gorąco, bo okna gabinetów 
są od strony południowej, ale nigdy nie było tam zimno. 
Jest jeszcze jedna kwestia, która mnie boli, ponieważ zwracacie się państwo             
z pismem do przewodniczącego Rady Gminy, a pomijacie Wójta Gminy. Podnosicie 
kwestię sali gimnastycznej, ale proszę powiedzieć, czy inne szkoły mają takie 
zaplecze jak mają Skoroszycka  do realizacji podstawy programowej w kwestii 
wychowania fizycznego.  Pan dyrektor Marfiany nie występuje o to sam, bo wie, że 
warunki szkoła ma bardzo dobre. Państwo rodzice uczniów tej szkoły, wiecie 
przecież, że kadra nauczycielska  i dzieci mają  cały kompleks sportowy obok 
budynku szkoły, gdzie  można odbywać zajęcia na boisku. Jest ogromna hala 
sportowa, która teraz w dobie reformy oświaty i likwidacji gimnazjów, okazuje się 
zbyt duża. Od nowego roku szkolnego będzie w tej szkole najwięcej 10 oddziałów, 
co w mojej ocenie, obecny stan jest jak najbardziej wystarczający. Wie pan jakie 
gmina ma potrzeby, jaki jest budżet gminy, bo uczestniczy pan w sesjach Rady 
Gminy i słyszy pan          o czym jest mowa. Ja rozumiem państwa, że chcecie jak 
najlepiej dla tej szkoły, dla tej miejscowości, ale jak to się ma do pozostałych 
sołectw, które też mają potrzeby, też chcą, aby ich dzieci uczyły się w godnych 
warunkach.. 
 
Przewodniczący – w mojej opinii,  nic się złego nie dzieje, jeśli coś trafia 
bezpośrednio do przewodniczącego Rady Gminy, bo można każdą sprawę 
przedyskutować i jakieś wnioski z tego wyciągać. Każdy, kto chciał, to się 
wypowiedział. Z mojej strony mogę dodać, że szkoła w Chróścinie dostatecznie 
długo czekała na swoją chwilę, na remont i uważam, że nasz kierunek w jej stronę 
jest jak najbardziej słuszny i trzeba będzie się na tym skupić, bo będziemy mieli 
trzy szkoły podstawowe, nie będzie Zespołu szkół, gdzie rzeczywiście dużo większe 
środki były przeznaczane dla tej szkoły. Powinniśmy się skupić teraz na pozostałych 
szkołach. Proszę pana przewodniczącego Rady Rodziców, żeby się nie obrażał na 
nasze wypowiedzi, a ze swojej strony obiecuję odpowiedzieć na to pismo. 
 
Radny Bryła – powiedział, że remont szkole w Chróścinie się jak najbardziej 
należy, bo wiele lat robiono tylko szkołę w Skoroszycach, która stała się wizytówką 
wsi, a Chróścina jest największą wsią w gminie  i trzeba się nią, już czas 
najwyższy, zająć. Były robione tylko drobne remont wewnątrz budynku, toalety,     
a z większych prac, nic nie było  robione. 
W następnych słowach podziękował p. Wójt za udostępnienie i wysłanie równiarki 
na osiedle Zacisze w Chróścinie, teraz ta droga już wygląda lepiej, a było strasznie. 
 
p. Wójt – wiem, że takich dróg jest około 50 w gminie. Trzeba się z tym zmierzyć, 
bo to są wieloletnie zaniedbania. 
 
Przewodniczący – chciałbym jeszcze wrócić do sprawy z poprzedniej sesji, kiedy to 
przyszła pani Perocajło. Być może źle postąpiłem, że dopuściłem do takiej sytuacji, 
że rozdała nam pisma, ale w sumie, nie czuję, żebym postąpił  aż tak bardzo źle, 
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ponieważ pani Procajło nie zabierała właściwie głosu, tylko rozdała nam swoje 
pisma. 
Wiem o tym, że każda komisja pochyliła się nad nim,  bo my wtedy nawet nie 
wiedzieliśmy, co w tych pismach jest, a tak można było w domach zapoznać się       
z nim. Proszę zatem przewodniczących Komisji o przedstawienie ewentualnych 
wniosków dot. poruszanych w piśmie spraw. 
 
Radna Rogalińska – przewodnicząca Komisji Oświaty – chciałam tutaj  oświadczyć, 
że członkowie mojej komisji nigdy nie działali na szkodę Zakładu Oczyszczania i 
Wodociągów, jeśli tylko pojawiały się jakieś potrzeby do Zakłady, wszystko 
akceptowaliśmy. 
 
Radny Filas – przewodniczący Komisji Budżetowej – na Komisji Budżetowej            
w zasadzie nie było wniosków, była za to polemika pomiędzy panią Wójt i zastępcą 
Wójta, a przewodniczącym Komisji, natomiast członkowie Komisji głosu nie 
zabierali. 
 
Radna Słowiak – to nieprawda, ponieważ ja się odezwałam. Mogę powiedzieć, że 
trudno było się na wiele spraw wypowiadać, skoro to było pod adresem pracownik – 
pracodawca. Powiedziałam też i mogę to teraz powiedzieć, że ja p. Marzenę 
bardzo szanuję za swoje działania, za wykonywaną pracę. Chciałam tu też 
powiedzieć, że w sprawie braku remontów i dziurawego dachu, o którym na Komisji 
mówił p. zastępca Wójta, to przypomniałam sobie, że ten budynek, w którym 
mieści się zakład to nie jest własność zakładu, tylko własność gminy. Natomiast nie 
przypominam sobie sytuacji, żeby jakieś zadanie do budżetu od p. Marzeny  było  
skreślone. Z tego co wiem, wnioski składa się nie bezpośrednio do Rady, ale do 
wójta gminy, nieważne, czy od poprzedniego, czy od obecnego i żeby Rada jakieś 
zadanie skreśliła. 
 
Radny Filas – ale Rada nie skreśla zadań, bo do budżetu zadania przedkłada Wójt, 
ja przez dwie kadencje sobie  nie przypominam zadań składanych przez Wodociągi, 
więc albo nie zgłaszały zadań do budżetu albo składały do Wójta, a myśmy już tego 
nie widzieli, myślę, że one były, bo nie wyobrażam sobie, żeby Zakład nie składał 
takich wniosków,  to byłoby jakiś dziwne, to podstawowy ich obowiązek. 
Na komisję zaprosiłem p. Procajło i poprowadziłem w ten sposób Komisję, że 
zadawałem pytania do poszczególnych spraw zawartych w piśmie. W większości są 
to sprawy skierowane do Wójta, więc trudno radnemu odnieść się do tego 
chociażby, czy Wójt prawidłowo rozwiązał umowę o pracę z pracownikiem i jak 
układała się współpraca. Dlatego zaprosiłem p. Procajło, ona odpowiadała na 
pytania i poszerzała naszą wiedzę. Na moje pytania odpowiadali pani Wójt i pan 
Wójt. Tyle w tym temacie. Komisja nie wypracowała wniosków. Natomiast 
chciałbym się odnieść co do procedury składania tego pisma. W mojej ocenie strona  
nie musi wiedzieć, jak ma się zachować w takiej sytuacji, jak i gdzie złożyć pismo, 
to spoczywa na organie i zgodnie z KPA, to organ powinien wiedzieć, jak z tym 
pismem właściwie się obejść. Skoro p. Procajło oczekuje odpowiedzi, to należało to 
pismo odpowiednio zarejestrować, nadać właściwy bieg i udzielić jakiejś 
odpowiedzi, chyba, że się mylę, ale raczej  nie, ponieważ poprosiłem o poradę 
prawną w tej kwestii prawników. W mojej ocenie pismo istnieje w obrocie 
prawnym, mimo że p. zastępca Wójta to kwestionował na Komisji, twierdząc, że 
nie należy się nim zajmować, bo to jest ulotka, a nie pismo. 
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p. Rudkowski – zgadzam się z panem co do kwestii pisma, jest tak faktycznie, są 
pewne procedury administracyjne w tych sprawach. Jeśli jakiekolwiek dokument 
wpływa do organu, to zgodnie z KPA jest  rejestrowany i kierowany do dalszego 
biegu. Natomiast w tym przypadku ten dokument w ogóle nie wpłynął do organu, 
więc trudno jest procedować nad czymś, czego faktycznie nie ma. Ja tylko 
przypomnę państwu jak to się odbyło, przyszła sobie pani, coś powiedziała, rozdała 
„ulotkę” i na tym się skończyło. W takich sprawach są określone procedury. Jeśli 
pismo wpływa do sekretariatu albo do biura Rady Gminy, postępuje się z nim tak, 
jak już mówiłem. Druga kwestia, na którą chciałem państwu zwrócić uwagę,  
właśnie dotycząca inwestycji. Kwestię inwestycji i rozwoju Zakładu reguluje 
ustawa o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę o zbiorowym odprowadzaniu ścieków, 
art. 21, który mówi, że przedsiębiorstwo wodociągowo – kanalizacyjne, proszę nie 
brać tego pod kątem spółki, tylko jako zakład budżetowy, opracowuje wieloletni 
plan rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych 
będących w jego posiadaniu. Tak więc to ustawa określa, co powinien w tym 
względzie wykonywać zakład, przedkładać taki plan do Wójta, a Wójt przedkładać 
Radzie do zatwierdzenia, jest tu napisane m.in. o  sposobie finansowania tych 
inwestycji i to powinno być również zawarte w tym planie. W ustawie jest mowa     
o jednym przypadku odstępstwa od tej zasady, a to, jeśli zakład, przedsiębiorstwo 
nie planuje rozbudowy i modernizacji urządzeń. Skoro taki dokument do państwa 
nie trafił, to wnioskuję z tego, że  nikt nie myślał   w Zakładzie o opracowaniu 
takiego dokumentu, który mówiłby o budowie lub modernizacji istniejącej 
infrastruktury, 
 
Radny Kaczmarczyk – przewodniczący Komisji Rolnej – po usłyszeniu wyjaśnień od 
p. Wójt na zarzuty p. Procajło, mogę powiedzieć, że p. Marzenę cenię i szanuję 
również za to, że mając tylu mężczyzn w pracy, umiała trzymać dyscyplinę, miała 
posłuch, uważam, że ten Zakład funkcjonował dobrze, mimo że nie było planów. Na 
komisji p. Wójt powiedziała, że nie było dobrej współpracy z p. kierownik. Jeżeli 
tak było, to chylę czoło przed p. kierownik, że pierwsza złożyła wniosek        o 
zwolnienie z pracy, żeby nie było nieporozumień, takie postąpienie uważam za 
dobre. Jeżeli chodzi o podniesione zarzutu co do braku zakupu drugiego 
samochodu. Nie jestem przekonany, żeby taki mały zakład musiał mieć jeszcze 
jeden samochód. Kolejny zarzut, że awarię robiono w nocy, to chyba tak ma być, 
że jeśli jest awaria, to ją trzeba usunąć bez względu na to, kiedy nastąpi, a to, że 
wtedy padał deszcz, to jest to firma, która robi na zewnątrz, nie bacząc na 
warunki. Posypywanie dróg piaskiem i zapytanie, kto będzie płacił, to przecież 
płaci gmina, a zakład jest do takich prac powołany. Taka dygresja w tym miejscu: 
to, co od dwóch lat gmina robi w sprawie sprzątania przystanków, koszenia placów 
itp., to się bardzo ludziom podoba i uważam, że trzeba to utrzymać. 
Sprawa zakupu koparki, nikt tak bardzo, jak Komisja Rolna nie zabiegał o zakup 
większej koparki do zakładu, szczególnie p. radny Jagusz. Przyznawane były środki 
na jej zakup, zaczęło się od 30 000,00 zł, następnie coraz więcej, aż do 132 000,00 
zł, ale to ciągle było mało. Nasza Komisja najbardziej chciała,  żeby ta koparka 
była. P. kierownik przysłała mi wydruk z ogłoszeń na zakup, na które nikt się nie 
zgłosił. 
Jeżeli chodzi o zarzut sprywatyzowania zakładu, to inna kwestia. Na pewno dla 
nas, dla p. Wójt byłoby lepiej, żeby to było sprywatyzowane, bo nie byłoby teraz 
tego tematu, tylko wtedy ludzie płaciliby horrendalne ceny za wodę i ścieki,  
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dopiero wtedy dałoby nam popalić jako mieszkańcom gminy. Następną sprawą 
poruszoną w tym piśmie, to złe warunki pracy pracowników w biurze, przy 
odpadających tynkach i zalewaniu przez cieknący dach. Mamy tylko tyle środków  
w budżecie, co mamy i tym musimy gospodarować. 
Resztę spraw poruszanych, uważam, że są skierowane do p. Wójt. Wniosków   nie 
ma, przedyskutowaliśmy sprawę. 
 
Radny Jagusz – te sprawy do Rady Gminy, to są sprawy, które dotyczą nas 
wszystkich, bo one nie wzięły się z niczego. Jeśli zakład był i jest nie 
dosprzętowiony, to my o tym nie wiedzieliśmy nie tylko w tej, ale również               
w poprzedniej kadencji, nic o tym nie wiedzieliśmy. Jeżeli chodzi o koparkę, to już 
na samym początku tej sprawy, rok temu mówiłem, że mała koparka nie zda 
egzaminu, potrzebna jest duża koparka, a taka kosztuje nie mniej niż  100 000 zł. 
Taka sprostałaby potrzebom  Zakładu i Gminy. Braki sprzętowe nie pojawiły się 
nagle, to na pewno narastało, ale my o tych problemach nie wiedzieliśmy, 
 
Radny Filas – przy założeniu, że mój pogląd będzie słuszny, zwracam się do p. 
Mecenasa odnośnie potraktowania tego pisma poważnie, trzeba byłoby to jakoś 
załatwić,  bo pani Procajło pismo przyniosła i wcale nie musiała wiedzieć, gdzie to 
ma się złożyć. Mam taką propozycję, aby w kwestiach dot. Rady Gminy, tj. sprawa 
zakupu koparki i funkcjonowania Zakładu, bo w pozostałych nie będziemy się 
wypowiadać, to Rada powinna wypowiedzieć się w sprawach swojej kompetencji,   
a Wójt w swojej. 
Drugą sprawę chciałbym skierować do p. zastępcy Wójta. Na państwa miejscu nie 
przyznawałbym się, że przez dwa lata nie potrafiliście wyegzekwować  planu pracy 
p. kierownik,  na Komisji to pan mi zarzucał, że to radny winien wyegzekwować 
jakiś plan. 
 
p. Mecenas Dziadkiewicz – to w ogóle nie jest tak w tym temacie, bo to co p. 
zastępca Wójta mówił, to jest szczególny obowiązek przedsiębiorstwa wodociągowo 
– kanalizacyjnego, to znaczy, obowiązek sporządzania tych planów 
modernizacyjnych w zakresie budowy sieci,  ale to jest tylko obowiązek, jeśli 
przedsiębiorstwo planuje rozbudowę sieci, natomiast wiecie państwo jaki jest 
budżet i co mogło  być planowane, 
 
Radny Filas – to w takim razie nie było tematu jaki podnosił p. Wójt, 
 
p. Dziadkiewicz – tutaj nie chodziło o jakiekolwiek egzekwowanie to było 
oczywistym, że jeśli gmina buduje sieci, to ten zakład nie ujmuje tego w swoim 
planie, 
 
Przewodniczący – to gmina robi zakupy inwestycyjne i przekazuje je do zakładu,     
a zakład tylko i wyłącznie funkcjonuje na tym, że zbiera za media i ma środki na 
bieżącą działalność, 
 
Radny Filas – ale na posiedzeniu Komisji p. Wójt wprost zarzucał wówczas 
zwalniającej się  p. kierownik, że nie wykonywała sowich obowiązków statutowych 
i zacytował ze Statutu, że nie przedkładała tych planów, dlatego zapytałem o tę 
kwestię i odnoszę się do tego, co p. Wójt powiedział, 
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p. Dziadkiewicz – te sprawy należy ewidentnie odróżnić, bo co innego jest 
przedkładanie Wójtowi gminy zadań zgodnie z ustawą o zbiorowym zaopatrzeniu    
w wodę  i zbiorowym odprowadzaniu ścieków, a co innego  zadań inwestycyjnych 
zakładu składanych w celu zapotrzebowania na sprzęt i inne sprawy. 
 
Radny Filas – to z tego wynika, że wywiązywała się ze swoich obowiązków  
 
p. Dziadkiewicz – ja nie wiem jaki jest stan faktyczny, to już nie jest w mojej 
gestii, mówiłem tylko, że te sprawy nie należy łączyć w jedną. 
 
Radny Filas – to co przedstawiłem państwu, to jest moje stanowisko, nie wiem czy 
całej komisji, ale moje tak. 
 
p. Rudkowski – to co p. Mecenas powiedział, to jest prawda, ale można do tego 
podejść również w taki sposób, że jeśli zakład  ma taką możliwość i widzi potrzebę 
takich zadań, to może to opracować i skierować do przyjęcia do Rady Gminy.         
W ustawie nie jest napisane w jakim terminie należy poszczególne zadanie 
zrealizować, w planie ma być określony tylko termin i planowane źródła 
finansowania. Rada może przyjąć plan, ale też nie musi go przyjmować. Więc 
reasumując, jeśli kierownik nie widział potrzeby opracowania rozwoju tego 
zakładu, to też nie widział problemów w funkcjonowaniu zakładu,  a skoro tak 
było, to te wszystkie zarzuty, że zakład był niedoinwestowany, niedosprzętowiony 
są nieprawdziwe, bo skoro kierownik sam uważa, że nie  ma takiej potrzeby, to ja 
to przyjmuję, że nie ma potrzeby. 
 
Radny Filas – ale ja rozumiem, że zadania do budżetu kierownik przedkładał ?, czy 
też nie ? żeby nie mieszać spraw, były te zadania do budżetu, czy nie ? 
 
p. Wójt – i były realizowane, 
 
Radny Filas – i o to mi chodziło, że jednak było coś przedkładane do budżetu 
gminy, 
 
p. Rudkowski – plany do budżetu daje się w formie tych planów modernizacyjnych, 
a takie nie były opracowywane i Rada ich nie przyjęła, a zadań do budżetu, skoro 
nie ma planów, nie było. 
 
Radny Filas – otrzymuję tutaj niepełne odpowiedzi w tych sprawach, wobec tego 
jeszcze raz pytam, czy kierownik, spośród różnych grup, które składają wnioski  do 
budżetu, składał  również takie wnioski,  do budżetu gminy, czy ich nie składał, 
 
p. Rudkowski – skoro nie ma planów, to nie ma zadań. 
 
Przewodniczący – chciałem w tej sprawie powiedzieć  w ten sposób. O czym my tu 
dyskutujemy, mówimy tu o zakładzie budżetowym, który powstał od jednej łopaty. 
Poprzednie Rady współpracowały z kierownikami tego zakładu. Zakład był 
dofinansowany  w miarę możliwości gminy. Zawsze kierownik w sprawie sprzętu 
dogadywał się z Wójtem, siadali przy jednym stole i rozmawiali o potrzebach,           
a Rada w miarę posiadanych środków zakupywała, tak było, nawet w ciągu roku, 
jeśli była taka pilna potrzeba, to Rada Gminy też była przychylna. A te budynki, 
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które tam są, gdzie mieści się zakład, to są budynki gminne po byłym SKR-ze            
i w miarę możliwości, gmina je  też zabezpieczała, żeby to jakoś wyglądało.  
Uważam, że ta dyskusja jest bezprzedmiotowa, bo zawsze musi być współpraca       
z Wójtem, z Radą Gminy i można działać, więc nie róbmy z tego największego 
problemu, czy te plany modernizacyjne były, czy miały być, czy nie, bo to nie jest 
aż tak ważne, jak dobra współpraca. 
 
Radny Kaczmarczyk – proszę państwa, być kierownikiem zakładu, bądź dyrektorem  
szkoły w tej gminie, a jestem radnym wiele kadencji, to jest  ważna sprawa, 
dlatego, że co brakuje, to kieruje się do Rady Gminy albo do Wójta, zakup sprzętu, 
awaria, to wszystko z czego funkcjonuje zakład, to od Wójta i Rady Gminy. 
Chciałbym być kierownikiem takiego zakładu, który działa tylko na środkach            
z budżetu gminy. Ale trzeba też powiedzieć, że ten mały zakład dużo robi, trzeba 
to przyznać, jakiś tam sprzęt mają, ja wiem, że chciałoby się więcej tego sprzętu, 
ale mamy tylko takie, a nie inne możliwości. 
 
p. Wójt – Szanowni Państwo, nie dam się wprowadzić w stan emocjonalnego 
rozedrgania. Oświadczam, po raz kolejny to mówię,  przyszłam tu po to, żeby 
służyć mieszkańcom tej gminy i rozwiązywać problemy, a nie po to, żeby dorabiać 
się materialnie, natomiast kąśliwe uwagi jakie się tutaj przeciwko mnie stosuje, 
przypina mnie się fałszywe intencje, nie mając do końca wiedzy, uważam, że są  
niestosowne. Jestem tu po to, żeby zmieniać oblicze naszej gminy i wiem jak to 
zrobić, ale tego się nie da zrobić od razu.  Jaka jest rzeczywistość, to wszystko  
wiecie i widzicie. Przejęłam  całe dobrodziejstwo inwentarza po poprzedniej 
władzy i robię wszystko, aby mieszkańcom  żyło się lepiej. Z budżetu gminy ze 
względu na jego wysokość , nie da się wszystkiego zrobić, więc pozyskuję  unijne 
środki na poprawę jakości życia mieszkańców. Nie wszystko, dobrze państwo 
wiecie, da się zrobić od razu. 
Szanowna Rado, jeszcze coś powiem, żeby to dotarło do szerokiej opinii publicznej, 
to wszystko, co napisała pani Procajło w swoim liście i nad czym szeroko 
rozprawialiśmy na 3 razy na komisjach i teraz po raz czwarty na sesji,                     
a powinniśmy się zająć, tak jak to powiedział p. przewodniczący Sokołowski, pracą, 
a nie ciągle dyskutować nad tym samym, więc to pismo, które wpłynęło do 
państwa, daje wyraz właśnie, ale niekompetencji kierownika zakładu budżetowego, 
p. Błoch. Mimo, że tu padały bardzo dobre opinie o pracy p. Błoch, jako 
kierownika, to chciałam dopowiedzieć jeszcze to, że jak Wójt wygrywa wybory, to 
dobiera sobie kadrę kierowniczą. Kiedy ja zostałam Wójtem tej gminy, wybrana     
w pierwszej turze w demokratycznych wyborach,  spotkałam się z kierownikami       
i powiedziałam, że na początek nie będę ścinać głów, że każdemu chcę zaufać, ale 
w zamian oczekuję lojalności.  To Wójt realizuje strategię rozwoju gminy. Tyle, że 
sam Wójt tego nie zrobi, od tego ma kierowników, żeby oni współpracowali ze 
swoimi pracownikami. Muszę państwu powiedzieć, nie bez satysfakcji, że dobrze mi 
się współpracuje z kierownikami, którzy nie do końca są „moimi” kierownikami, bo 
przejęłam ich po poprzedniej władzy. Natomiast z p. Błoch nie było mi po drodze. 
Mogę tak powiedzieć z pełną świadomością chociażby na podstawie  zatrudnienia 
pracownika w zakładzie. Ta sytuacja jasno i transparentnie pokazała, że p. Bloch 
mi nie sprzyja, to teraz sobie państwo pomyślcie, jak Wójt może realizować swój 
program, swoje zamierzenia, za które bierze odpowiedzialność w 100 %, co widać 
chociażby na spotkaniach   w każdym sołectwie, bo to ja biorę odpowiedzialność.      
Skoro ci kierownicy są do mnie wrogo nastawieni,  mało tego, to jeszcze swoich 
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pracowników demoralizują  nastawiając wrogo do mnie. Czy ja mogę z taka kadrą 
osiągnąć sukces ?  Dobrze się więc stało, że posiadłam tę prawdę po dwóch latach    
i teraz mogę  zatrudnić osobę, która być może będzie mi sprzyjać. Być może dzisiaj 
nie byłoby tej dysputy, gdybym na początku kadencji, wzorem moich kolegów 
wójtów i burmistrzów wymieniła kadrę kierowniczą. 
Zwracając się jeszcze do przewodniczącego Komisji Budżetowej p. Filasa. 
Szanowny Panie, zaprosił pan na swoją komisję p. Helenę Procajło, to była pana 
strategia działania.  Na podstawie pytań, które pan zadawał, nie wypracował pan 
żadnych wniosków. Śmiem twierdzić, że pana strategia legła  w gruzach…  Mam do 
pana żal, że pan w żaden sposób nie współpracuje z wójtem i robi pan to celowo.   
A jest pan tutaj wybrany głosami  mieszkańców, żeby działać dla dobra 
publicznego, dlatego zastanawiam się jak te  działania na rzecz dobra publicznego 
w pana wymiarze są realizowane ? 
 
Radny Filas – widocznie pani mnie nie słuchała, tego co mówiłem wcześniej, po co 
zaprosiłem p. Procajło i dlaczego wniosków nie wypracowałem, stwierdzając, że to 
co się dzieje pomiędzy panią, a kierownikiem zakładu jest w kompetencjach tylko 
pani, jako przełożonej, nie powiedziałem ani słowa innego, widocznie pani nie 
słuchała. Druga sprawa, co do strategii i co do ocen mojej postawy, pani Wójt. Już 
na komisji dała pani odpowiedni popis, powiedzmy, że lubi pani osobiste wycieczki 
w stronę radnego Filasa i lubi pani oceniać używając słów wobec mnie, które 
ogólnie rzecz biorąc uważane  są potocznie  za obraźliwe. Natomiast ja nie robię 
tego na forum, nie oceniam pani działalności, a uważam, że akurat radny to ma 
prawo oceniać pracę Wójta, natomiast w drugą stronę, to trochę gorzej. Więc, 
trzymajmy umiar, wtedy będą wszyscy zadowoleni. 
 
p. Wójt – zwróciła się do radnego Filasa. Panie przewodniczący, proponuję 
skromność, powściągliwość i przyzwoitość. Na tym świecie, panie przewodniczący, 
nic nie bierze się z niczego, jest akcja  i  jest interakcja, i jest tak, że jeśli pan 
kogoś ocenia, to druga strona ocenia też pana,  i tego się trzymajmy. Natomiast to, 
co pan robi,  to wszyscy  wiedzą i wyrabiają sobie  opinię, ja nie muszę jej 
wygłaszać. 
 
Przewodniczący –  podczas dyskusji wyłonił się wniosek przewodniczącego Komisji 
Budżetowej, żeby z tego pisma wyłonić sprawy dot. Rady Gminy i odpisać pani 
Procajło, to ja to w imieniu Rady zrobię. 
 
Na tym zakończono dyskusje  w tym temacie. 
 
Dalszy ciąg pkt 14 
 
Sołtys Bryła – chodzi mi o rosnące lipy przy świetlicy, bardzo się rozrosły                 
i chciałbym poprosić  o ich pielęgnację, w moim odczuciu najlepiej byłoby je ściąć, 
bo jesienią jest pełno liści do grabienia, a tak wyrównałoby się krawężniki i byłby 
spokój i przestrzeń. 
 
Radna Słowiak - ale lipy są pod ochroną, panie radny, nie można wszystkiego 
wycinać, lipy są  miododajne,  
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Radny Kaczmarczyk – nie idźcie tą drogą, bo na przykładzie Starego Grodkowa 
mogę powiedzieć, że jak ścięliśmy przy kościele kasztana, to odrostów teraz jest 
więcej i jeszcze więcej  liści do grabienia . 
 
Radna Malec – zapytała, czy będą nadsypywane te pobocza przy drodze 
powiatowej,  
 
p. Wójt – jeszcze nie otrzymałam odpowiedzi na moje pismo. 
 
Wobec wyczerpania całego porządku obrad, przewodniczący zamknął sesję. 
 
Protokolant:       Przewodniczący obrad: 
Barbara Janik-Zawada        Henryk Sokołowski 
 
 
 
 
 
 

 
 
 


